
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     

 Č.j.: AS-17/2011 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 8. 3. 2011 ve 13 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora: Holický, Outlý, Vokoun 
Omluveni: Baláš (z), Moravec (s), Šorm (s), Hradečná (s), Outlý (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Fořter, Bartůňková 
 

Průběh jednání: 

1. Schválení programu – Kohlíková 

Jednání zahájila paní předsedkyně Kohlíková. Seznámila přítomné s programem 

zasedání. Bylo provedeno hlasování o schválení programu schůze. Hlasování (16 - 0 -

0). Program zasedání byl schválen. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání ze dne 8.2. 2011 - Kohlíková 

Hlasování (16 - 0 -0). Zápis z řádného zasedání ze dne 8.2.2011 byl schválen. 

3. Sdělení pana děkana - Süss 

Slova se ujal pan děkan. Hovořil o těchto bodech: 

a) Jedním z hlavních úkolů pro fakultu je restrukturalizace. Důvody pro 

restrukturalizaci jsou naplnění volebních tezí a nezbytné úspory v provozu kateder. 

Děkan zahájil diskuzi s vedoucími kateder a s vedoucími sekcí a nyní očekává 

návrhy sekcí na změny. Na setkání akademické obce 1.3.2011 byly vyčísleny počty 

akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků. Zastoupení 40% 

v oblasti lektorů je pro fakultu nevýhodné a to především vzhledem k očekávanému 

vzniku pěti republikových vědecko-pedagogických univerzit. Dalším z důvodů 

plánu reorganizace je rozdílný počet pracovníků na jednotlivých katedrách. Podle 

vedení by se zmenšením počtu kateder mohl naplnit počet členů katedry v rozsahu 

12-15 pracovníků. Výhodou budou akčnější porady vedoucích kateder a úspora 

finančních prostředků na příplatcích na vedení, příplatcích za funkci tajemníka SIS 

a redukcí administrativních pracovníků kateder. Tyto náklady vedení vyčíslilo na 

1,5 mil. Kč. Tyto peníze by zůstaly v mzdovém fondu na posílení tarifních mezd. 

Dalším z cílů reorganizace je sloučení pracovníků podle předmětů, které vyučují. 



Pan děkan zásadně popřel možnost vzniku jediné katedry sdružující praktické 

katedry. Odbornost a specializace musí být zachovány. Na místa vedoucích nových 

kateder budou vypsány konkurzy s nástupem a realizací k 1.10.2011, tak aby nový 

akademický rok již začal nově. Proto je potřeba přípravné kroky realizovat 

v předstihu, termín k projednání restrukturalizace bude duben 2011. Pan děkan 

připomněl, že v roce 2013 končí Výzkumný záměr a do té doby je zapotřebí projít 

restrukturalizací fakulty. 

b) Hospodaření: zpráva o hospodaření bude předložena na příští zasedání AS FTVS 

UK, první výsledky za rok byly přeloženy již na Ekonomickou komisi FTVS. Pan 

děkan předloží AS FTVS UK i hospodářskou zprávu pro rektorát UK, která se řídí 

vlastními předpisy a kterou bývalé vedení fakulty senátu nepředkládalo. 

c) Vyjádření vedení fakulty k vnitřnímu předpisu „dílčí změny Statutu UK“ poslalo 

vedení fakulty na rektorát samostatně viz zápis z KD ze dne 1.3.2011. 

d) V následní diskuzi vystoupil senátor Jelen s dotazem na termíny konkurzů. Pan 

děkan odpověděl, že to bude záviset na situaci se schvalováním restrukturalizace. 

Pokud se změny mají stát k 1.10.2011 je nezbytné počítat s předstihem pro veřejné 

vyhlášení konkurzu a případné doby na zákonné odvolání. Možný očekávaný 

termín by mohl být květen 2011. Dále se ptal senátor Zahálka, jak se 

restrukturalizace dotkne provozního a ekonomické úseku fakulty a zda-li poměr 

mezi akademickými pracovníky a ostatními pracovníky zůstane v přibližném 

poměru 1:1. Pan děkan odpověděl, že změny již probíhají v průběhu celého roku, 

došlo k redukci některých pracovníků a další se připravují. Změny v ekonomickém 

oddělení připravuje pan tajemník. 

 

4. Projednání vnitřního předpisu „ příloha Statutu UK“ - Kaplan  

Předseda Legislativní komise informoval přítomné o obsahu předkládaného 

dokumentu a seznámil se stanovisky fakult, které se k němu již vyjádřily. Byly 

předloženy návrhy na úpravu (Pokorná) a legislativní komise tyto navrhované změny 

připustila viz. příloha „Zápis z jednání LK“. Dále bylo hlasováno o pozměňovací 

návrzích (4 pro – 6 proti – 6 zdrželo): 

Usnesení: AS FTVS UK rozhodl, že bude hlasovat o „příloze Statutu“ v podobě v jaké 

byl původně předložen. 

Hlasování o dokumentu „dílčí změny Statutu UK, č.j. 35a/2010 a dílčí změna Přílohy 

č.j. 36. Hlasováno o změnách vnitřního předpisu „ příloha Statutu UK“ (9 pro – 1 proti 

– 6 zdrželo). 



Usnesení: AS FTVS UK souhlasí s vnitřním předpisem „příloha Statutu UK“ v podobě 

v jaké byl původně předložen. 

 

5. Poplatky spojené se studiem pro akademický rok 2011/2012 – tajemník Fořter 

Na další bod jednání byl pozván tajemník fakulty a čas před jeho příchodem využil 

pan děkan a požádal o doplnění jednoho bodu ze svého vystoupení, kdy informoval 

o incidentu mezi dvěma studenty na koleji FTVS UK v objektu Veleslavín. Během 

zmiňovaného incidentu došlo k hrubému fyzickému násilí, kdy postižený student 

byl nucen se podrobit lékařskému ošetření. Pan děkan dostal návrh na vyloučení 

studenta označeného jako agresora v uvedené situaci a tento návrh pan děkan 

podepsal. Dále celou věc předal k šetření a vyřešení disciplinární komisi. 

K uvedenému incidentu se dále vyjádřili předseda studentské komory Holický, 

který se snažil vysvětlit komplikované soužití obou studentů na koleji jako 

dlouhodobější problém, kdy označovaný agresor vykazoval nepřizpůsobivé 

chování vůči svému okolí. Dále vystoupili studenti Vokoun a místopředseda AS 

Kaplan a vyjádřili své postřehy a mínění z dosavadního šetření situace na koleji. 

Bylo upozorněno, že označovaný agresor v následných jednáních neprojevoval 

žádnou lítost nad svým chováním a vystupoval spíše arogantně. Přitom by jeho 

jednání během incidentu mohlo být kvalifikované i jako trestný čin. 

Pan tajemník Fořter předložil periodický dokument zabývající se poplatky 

spojenými se studiem. Pan tajemník vysvětlil základní body: 

� Poplatky jsou založeny na normativu MŠMT 

� Dochází ke snížení poplatku za podání přihlášky preferovanou el. 

formou 

� Poplatky za dobu studia delší jsou zvýšeny minimálně 

K dokumentu se vyjádřila Ekonomická komise (Vomáčko), která s předloženým 

dokumentem souhlasí. Dále se vyjádřila Studijní komise (Kaplan), která také 

souhlasí a souhlasné stanovisko za studentskou komoru vyslovil Outlý. 

 

6. Schválení provozní a správní režie pro rok 2011 – tajemník Fořter 

Pan tajemník uvedl, že koeficienty byly vypočteny na základě hospodaření za rok a 

oproti roku 2010 se liší v desetinách procent. Jednotlivé režie pro rok 2011 jsou 

tedy: provozní režie 20% a správní režie 8%. 



Usnesení: AS FTVS UK souhlasí s předloženým návrhem výše provozní režie 

20% a správní režie 8%. AS FTVS UK žádá děkana, aby stanovení režií zpracoval 

ve formě příkazu děkana. Hlasování (pro 16 – proti 0 – zdrželo 0). 

 

7. Různé: 

V diskuzi vystoupil senátor Janák a upozornil na praxi a dodržování pravidel u obhajob 

diplomových prací. Pokud existuje zápočet z diplomové práce, může se stát, že 

vyučující zamezí studentovi předložit práci k obhajobě s tím, že mu neudělí zápočet. 

Zápočet z diplomové práce by se měl omezit na technickou stránku věci a nikoliv na 

obsah práce. Student by měl mít možnost svoji práci obhajovat. Další připomínka 

senátora Janáka byla na praxi při Státních závěrečných zkouškách, kdy dochází 

k hlasování komise o úspěšném, či neúspěšném absolvování zkoušky. Je nezbytné 

legislativně vymezit, zda-li existuje „právo veta“, to znamená, že jeden člen komise 

může zvrátit rozhodnutí ostatních dvou členů. V následné diskuzi bylo rozhodnuto, že 

se k uvedenému problému vyjádří Studijní a Legislativní komise. Diskuze 

pokračovala, senátor Vomáčko upozornil, že počet zápočtů za diplomovou práci je více 

(zadání, kolokvium, obhajoba) a zda-li je tento počet nezbytný. Senátor Hojka vysvětlil 

na technický proces a nezbytnost zadávání diplomové práce do systému SIS a naznačil, 

že zařazení kolokvia je otázkou k diskuzi směřující na studijního proděkana. 

V další části vystoupila doc. Bartůňková s problematikou „Studium handicapovaných 

na UK FTVS“ (viz příloha zápisu). 

Následně se rozpoutala široká diskuze. Vystoupil senátor Vomáčko a jednoznačně 

podpořil studentku fakulty, která se během sportovních aktivit dostala do svízelné 

zdravotní situace a ráda by pokračovala na FTVS ve studiu i se svým zdravotním 

handicapem. Senátorka Čechovská upozornila na problém při realizaci praktické výuky 

ve smíšených skupinách, kde jsou i zdravotně handicapovaní studenti. Předseda 

Studijní komise Hojka přečetl vyjádření této komise ke studiu zdravotně 

handicapovaných z minulého roku, se kterým vyjádřil souhlas i AS FTVS UK. Senátor 

Dvorský doporučil hledat řešení v konkrétním individuálním přístupu vzhledem 

k situaci studentů. Host zasedání Bartůňková vysvětlila problémy s prostupností 

jednotlivých oborů zvláště pro obor „Protetik – ortotik“, kde není možné navazující 

studium a tyto pravidla. Senátor Jelen upozornil na závažný fakt, kdy se studentovi 

během studia stane vážný úraz a nemá šanci studium dokončit. Naznačil, že formou 

řešení by byla změna akreditace, kterou je možné udělat v rozsahu 20% za rok. Pro 

konkrétního studenta by bylo možné to udělat dodatkem. Senátorka Čechovská uvedla, 



že u navazujících studentů TVS prostupnost studia u těchto studentů neumožňuje 

nesplnění studijních podmínek. Jako možnost senátorka uvedla opakované studium Bc. 

a pak navazující studium Mgr. Senátor Hojka podpořil krok, aby děkan a proděkan 

změnili akreditaci z důvodu, že osoby se specifickými potřebami mají shodné 

předměty se studenty TVS. Host Bartůňková uvedla, že v akreditaci je napsáno, že 

studium je otevřené pro osoby se specifickými potřebami, ale de facto to ve skutečnosti 

není naplněno. Senátor Vomáčko upozornil, že osob se specifickými potřebami 

přibývá a je nezbytné to řešit a to jak z hlediska lidského, tak i z pohledu mediálního a 

je potřeba realizovat příkladný kladný počin v tomto směru. 

Usnesení: AS se shodl na tom, že uvedenou problematiku je potřeba rozdělit na dvě 

části. Za prvé řešit individuální situaci uvedené studentky s maximální vstřícností 

s ohledem na danou legislativu. Za druhé řešit studium osob se specifickými potřebami 

koncepčně v rámci akreditace. 

Vystoupil senátor Horčic a informoval, že vedení fakulty umožňuje realizovat 

zaměstnancům 2 hodiny pohybových aktivit týdně. Toto je v souladu s řešením 

Výzkumného záměru, kdy probíhá doporučení realizace pohybových aktivit v rozsahu 

2-3 hod týdně pro státní zaměstnance. 

 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předseda doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


